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ZÁPIS z 12. zasadnutia Sekcie severských disciplín ZSL 
 

Termín zasadnutia: 24.5.2023 

Miesto: online 

Prítomní členovia výboru: Ivana Mrázová, Marián Baláž 

Prítomní členovia VV-ZSL:  

Prítomní členovia Se-ZSL:  

Ospravedlnení:  

Hostia: 
Marián Mesík, Hudáč Ivan, Peter Mlynár, Matúš Jančík, Vladimír 
Frák 

Predsedajúci: Marián Baláž 

Zapisovateľ: Ivana Mrázová 

Overovatelia: Matúš Jančík 

 
PROGRAM: 

1. Otvorenie 
a) Kontrola uznášaniaschopnosti, určenie predsedajúceho, zapisovateľa 

2. Zhrnutie sezóny 
3. Financie 
4. Reprezentácia  

a) Zaradenie Marianny Klementovej a Jáchyma Ceneka do štátnej reprezentácie 
5. Záver 

 
     

 
1. Otvorenie 

Zasadnutie otvoril manažér sekcie severskej disciplín, privítal prítomných a zahájil vecné 
rokovanie. Zapisovaním bola poverená I.Mrázová, overovateľom bude M.Jančík.  

 

2. Zhrnutie uplynulej sezóny 

 
M.Baláž krátko zhrnul minuloročnú sezónu, vypichol preteky Pohár ZSL v behu na lyžiach, FIS 
Cupy a poďakoval organizátorom. Ďalej predniesol výsledky z podujatí medzinárodného 
významu uplynulej sezóny v skokoch na lyžiach, severskej kombinácii a v behu na lyžiach.  
 
3. Financie 

 
M.Baláž oboznámil prítomných s rozpočtom ZSL na rok 2023. Spomenul z čoho sa skladá 
rozpočet a na čo sú peniaze určené. M.Baláž ďalej pripomienkoval čerpanie peňažných zdrojov 
ZSL.  Pre citlivosť témy údaje nebudú poskytnuté v zápise. Je možné získať ich na vyžiadanie. 
P.Frák odporučil, aby sa na takýto hovor nabudúce pripojil aj generálny sekretár, aby objasnil 
rozpočet a jeho čerpanie. P.Frák oponoval, že peniaze boli čerpané na základe plánov 
a pravidiel a nie svojvoľne. 
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1. Reprezentácia 

 
M.Baláž povedal, že nominačný predpis nie je dobre spracovaný, pretože najlepší pretekári 
v kategórii nie sú zaradení do štátnej reprezentácie. Pripomienkoval, aby Marianna 
Klementová a Jáchym Cenek boli zaradení do reprezentácie v behu na lyžiach ZSL. M.Baláž 
kritizoval, že zväz nemá reprezentačného trénera a harmonogram športovej prípravy pre 
reprezentantov a upozornil na to, že VV neschválil zaradenie týchto dvoch pretekárov do ŠR. 
I.Hudáč dodal, aby sa vypracoval jasný plán a vízia podľa ktorého sa SSD bude riadiť. M.Baláž 
povedal, že nemá dostatočnú kompetenciu od VV, aby riadil SSD. P.Frák vyzval I.Hudáča, aby 
objasnil ako funguje tvorenie predpisov a štruktúra reprezentácie u nich vo švajčiarskom 
zväze. I.Hudáč dal najprv slovo M.Jančíkovi, ktorý povedal, že je potrebné akceptovať 
a dodržiavať predpisy a štruktúra, ktorá je už vo zväze navrhnutá a ak SSD nie je s niečím 
spokojná, je potrebné to prerokovať na zasadnutiach sekcie, spraviť zo zasadnutia zápis 
a následne to podať na VV ako požiadavku sekcie a nie ako požiadavku manažéra. Navrhol, 
aby sa pripravil rozpočet, prerokoval sa na zasadnutí sekcie a následne sa poslal na VV. Za 
takýto rozpočet sa tým pádom vie podpísať viac ľudí a bude mať väčšiu váhu. I.Hudáč podporil 
slová M.Jančíka. I.Hudáč povedal, že vo zväze je SSD menším bratom SAD kvôli 
marketingovému dosahu SAD. I.Hudáč povedal, že čo sa týka nominácie do reprezentačného 
družstva, tú by mali tvoriť tréneri na základe predchádzajúcich výsledkov športovcov a tréneri 
ďalej posielajú návrh do trénerskej rady, ktorá môže byť zložená z trénerov, z predsedu úseku 
a tá ich ďalej na predsedníctvo predkladá ako odborná komisia na schválenie, takéto 
schvalovanie by malo byť už len formálne. Odborná komisia by mala mať pravý pohľad kde sa 
disciplína nachádza a akým smerom sa chce posúvať. Povedal, že severské disciplíny na 
Slovensku padli na úroveň rozvojových krajín. Pri tvorení kritérií a predpisov je potrebné, aby 
si tvorcovia uvedomili, že sekcia sa začína tvoriť od nuly a na ten spôsob musia byť postavené 
kritéria. I.Hudáč podotkol, že kritéria celého zväzu by mali odrážať špecifikácie jednotlivých 
športov. P.Mlynár povedal, aby sa prepracovali nominačné kritériá a akceptovať odporúčania 
tých, ktorí ich pripomienkovali minulý rok. Povedal, aby sa nedávali ako kritérium FIS body, 
pretože FIS body sú iné na svetovom pohári a iné na Mísečkách. Odporúča tvoriť nominačný 
predpis na základe výkonnosti a výkonnostného rebríčka v rámci ZSL. FIS body by nemali byť 
rozhodujúce kritérium pri tvorení predpisov. I.Mrázová na požiadavku p.V.Fráka ukázala 
prítomným návrh športovcov na zaradenie do reprezentácie. M.Baláž povedal, že keď prišiel 
na pozíciu manažéra sekcie chcel, aby bol reprezentačným trénerom M.Bajčičák ale nik z VV 
mu nevedel garantovať rozpočet na plat trénera. M.Baláž povedal, že je ochotný presunúť svoj 
polročný plat na plat trénerky B.Klementovej. M.Baláž povedal, že je potrebné zazmluvniť RT 
pre skoky a beh na lyžiach na olympijský cyklus.  
 
M.Baláž povedal, že vedenie sekcie severských disciplín s prizvanými odborníkmi I.Hudáčom 
a Petrom Mlynárom žiada SSD okamžite prepracovať nominačné kritéria na zaradenie do RD 
v behu na lyžiach pre sezónu 23/24, tým že sekcia navrhne kritéria, ktoré prejdú oponentúrou 
a tie pôjdu ako spoločný výstup pre  VV ZSL. Žiadame VV, aby sekcia severských disciplín ako 
odborný orgán zväzu mala úplnú autonómiu v športovej oblasti. Takisto žiadame VV, aby 
dofinancoval športovú prípravu SSD.  
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I.Hudáč povedal, že sme vo všetkých disciplínach na takej úrovni, že musíme každého 
pretekára zachrániť, podporiť a rozviť do profesionálnej úrovne. Ďalej musíme rozširovať 
základňu, pretože sa nám môže stať, že pôjdeme na preteky a budeme štartovať s rozvojovými 
krajinami. Musíme pozerať na to, že chceme štartovať aj v štafete nie len v tým šprinte 
a reprezentovať krajinu a tá disciplína je rovnako hodnotená s medailami ako iné disciplíny 
a keď tam chceme mať účasť a chceme ten výsledok dosiahnuť musíme mať nejaké kvantum 
pretekárov, ktorí môžu byť do disciplíny nasadení. Naša sekcia sa musí rozvíjať od nuly. Každý 
pretekár môže niečo priniesť napr. sparing partnera, mentálny rozvoj družstva, .. Potrebujeme 
mať také kritéria, aby rozvíjali naše disciplíny. P.Frák povedal, že je potrebné, aby sa na VV 
prišlo s konkrétnymi menami do RD a že družstvo skokanov funguje na dobrej úrovni. I.Hudáč 
povedal, že po analýze situácie bežeckého lyžovania a pre jeho strategický rozvoj s cieľom na 
olympijských hrách je potrebné a malo by byť cieľom rozšíriť základňu, nielen ju udržiavať 
a s rozšírením základne prispievať k rastu a zlepšovaniu výsledkov celej disciplíny a tým pádom 
podporiť každého pretekára, ktorý je pripravený investovať do svojej športovej kariéry v tomto 
štádiu, kde sa momentálne naše severské disciplíny nachádzajú. Pri skvalitňovaní výsledkov, 
by sa mal predpis stále analyzovať a updatovať na aktuálnu úroveň s tým, že sa priblížime 
výsledkom svetovej úrovne. M.Jančík dodal, že nominačné predpisy boli schválené v čase, keď 
neboli všetci bežci na lyžiach členmi ZSL. Vidíme, že sa nám všetko vyvíja a bol tlak na 
pretekárov, aby si vytvorili FIS kód a mohli sa zúčastnili pretekov. Potrebujeme, aby kritéria 
porovnávali pretekárov na slovenskej úrovni a boli fér pre všetkých športovcov. Mali by sme 
otvoriť predpisy, ktoré si myslíme, že nie sú správne a dať ich na konfrontáciu klubom a potom 
po zvážení ich zmeniť. M.Baláž povedal, že musíme pre pretekárov vytvoriť také prostredie, 
aby mali motiváciu trénovať. 
 
 
7. Záver 

 
M.Baláž ukončil rokovanie a poďakoval prítomným za účasť a spoluprácu.  
 
Zoznam príloh 
Príloha č.1 – pozvánka 
 
Predsedajúci: Marián Baláž 
Zapisovateľ: Ivana Mrázová 
Overovateľ: Matúš Jančík 
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